



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



نزع السلاح النووي والأمن البشري:

الحد من المخاطر النووية والنهوض بنزع السلاح النووي لحماية مستقبلنا المشترك

ندوة عبر الإنترنت يشارك في تنظيمها الاتحاد البرلماني الدولي، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم الانتشار النووي ونزع السلاح النووي"، ومجلس المستقبل العالمي

الفعالية البرلمانية الدولية الثالثة متابعة لإصدار

تأمين مستقبلنا المشترك

الجلسة 1 – توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ: 19 كانون الثاني/يناير 2022 –

07:00 – 08:30 بتوقيت وسط أوروبا

الجلسة 2 – توقيت مناسب للمشاركين من الأمريكيتين/أوروبا/أفريقيا: 19 كانون الثاني/يناير 2022

– 16:30 – 18:00 بتوقيت وسط أوروبا

في كانون الثاني/يناير 2021، حددت نشرة علماء الذرة عقارب "ساعة يوم القيامة" الرمزية بـ 100 ثانية حتى منتصف الليل. قدم ذلك مؤشراً على المخاطر الشديدة والتهديدات القائمة للأسلحة النووية وتغير المناخ. وأشارت النشرة إلى تدهور الحوكمة العالمية، وتصاعد في السباق إلى التسليح النووي، وزيادة النزاعات والتوترات بين البلدان المسلحة نووياً، وانهيار بعض الاتفاقات الرئيسية لتحديد الأسلحة مثل معاهدة القوى النووية المتوسطة المدى.



وبالرغم من ذلك، تبلور الجهود المبذولة على الساحة الدولية. في 22 كانون الثاني/يناير 2021، دخلت معاهدة حظر الأسلحة النووية حيز التنفيذ للـ53 بلداً التي صادقت عليها. وفي حزيران/يونيو من ذلك العام، اجتمع رئيس الولايات المتحدة، والرئيس الروسي للجلسة الأولى بشأن الحوار حول الاستقرار الاستراتيجي المتجدد، وأعلن أنه "لا يمكن كسب حرب نووية ويجب عدم خوضها أبداً". وانضم أكثر من 110 بلدان إلى مناطق إقليمية خالية من الأسلحة النووية، وأطلقت الأمم المتحدة مؤتمراً حول إنشاء منطقة خالية من الأسلحة النووية وغيرها من أسلحة الدمار الشامل في الشرق الأوسط. بالإضافة إلى ذلك، ترد حملات علمية وتدابير سياسية ناشئة تهدف إلى: (أ) النهوض بمبدأ عدم المبادرة بالاستخدام كتدبير تحويلي للحد من المخاطر النووية وتيسير نزع السلاح النووي، و (ب) تحويل الموازنات والاستثمارات الضخمة في الأسلحة النووية بدلاً من ذلك إلى دعم الأمن البشري، بما في ذلك الصحة العامة وحماية المناخ والتنمية المستدامة.

واعتماداً على التوصيات الواردة من قسم الأسلحة النووية في المنشور المشترك بعنوان "تأمين مستقبلنا المشترك"، ستستفيد هذه الندوة عبر الإنترنت من التطورات الأخيرة، لا سيما من خلال تناول التقدم المحرز في المؤتمر الاستعراضي لمعاهدة حظر الأسلحة النووية (04 – 28 كانون الثاني/يناير 2022)، لتقييم الأدوار والفرص التي يتمتع بها البرلمانون في تعزيز نزع السلاح النووي.

هدف الفعالية:

1. زيادة الوعي بالصلات بين الإنفاق العسكري على الأسلحة النووية، والسلام، والصحة العامة، وإدارة الجوائح؛
2. تحديد المعاهدات الرئيسية والآليات الدولية للحد من المخاطر النووية، وعدم الانتشار ونزع السلاح، وإبراز الدور الذي يمكن للبرلمانيين القيام به في تنفيذها؛
3. تسليط الضوء على الأثر الإنساني لسباقات التسلح النووي، ومناقشة فوائد الأمن البشري من نزع السلاح النووي والنهج الأمنية المشتركة التي لا تعتمد على الردع النووي.

اللغة: ستعقد الفعالية كندوة عبر الإنترنت. ستكون الجلسة 1 باللغة الإنجليزية والجلسة 2 باللغتين الإنجليزية والفرنسية عبر الترجمة الفورية.



رابطا التسجيل:

19 كانون الثاني/يناير، الجلسة 1: توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ: من الساعة 07:00-
08:30 بتوقيت وسط أوروبا (باللغة الإنجليزية):

https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZMsdemtqD0pHNxbvwO80oAMXoeut_3QVr81

19 كانون الثاني/يناير، الجلسة 2: توقيت مناسب للمشاركين من الأمريكيتين/أوروبا/إفريقيا: (باللغتين
الإنجليزية، والفرنسية):

<https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZlqf-2vrD8rGNalCW8aZoSPfyRLagLTF24C>





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



Nuclear disarmament and human security:

Reducing nuclear risks and advancing nuclear disarmament to protect our common future

Webinar co-organized by the Inter-Parliamentary Union, the Geneva Centre for Security Policy (GCSP), Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND) and the World Future Council

**Third international parliamentary event in follow-up to the publication of
*Assuring our Common Future***

**Session 1 - Timed for Asia/Pacific: 19 January 2022 - 7:00 – 8:30 CET
Session 2 - Timed for the Americas/Europe/Africa: 19 January 2022 - 16.30 – 18:00 CET**

In January 2021, the Bulletin of the Atomic Scientists set the hands of the symbolic 'Doomsday Clock' to 100 Seconds to Midnight. This gave an indication of the extremely high risks and existential threats of nuclear weapons and climate change. The Bulletin pointed to an erosion of global governance, an escalation of the nuclear arms race, an increase in conflicts and tensions between nuclear-armed countries, and the collapse of some key arms control agreements such as the Intermediate Nuclear Forces Treaty.

However, efforts on the international scene are concretizing. On the 22 January 2021, the Treaty on the Prohibition of Nuclear Weapons entered into force for the 53 countries which had ratified it. In June this year, the US and Russian Presidents met for the first session of a renewed Strategic Stability Dialogue, and announced that "a nuclear war cannot be won and must never be fought." More than 110 countries have joined regional nuclear-weapon-free zones, and the UN has initiated a Conference on the Establishment of a Middle East Zone Free of Nuclear Weapons and Other Weapons of Mass Destruction. In addition, there are emerging global campaigns and policy measures to: a) advance No-First-Use as a transformational measure in reducing nuclear risks and facilitating nuclear disarmament, and b) shift the sizeable budgets and investments in nuclear weapons to instead support human security, including public health, climate protection and sustainable development.

Leaning on recommendations from the [Nuclear Weapons section](#) of the joint publication "[Assuring our Common Future](#)", this webinar will make use of the recent developments, notably by addressing the progress of the Non-Proliferation Treaty (NPT) review conference (4-28 January 2022), to assess the roles and opportunities that parliamentarians have in promoting nuclear disarmament.

Objective of the event:

1. Increase awareness about the connections between military spendings on nuclear weapons, peace, public health and pandemic management;
2. Outline key treaties and international mechanisms for nuclear risk reduction, non-proliferation and disarmament, and highlight the role parliamentarians can play in implementing them;
3. Highlight the humanitarian impact of nuclear arms races, and discuss the human security benefits of nuclear disarmament and common security approaches that do not rely on nuclear deterrence.

Language: The event will take place as an online webinar. Session 1 in English and Session 2 in English and French via simultaneous interpretation.

The registration links are

January 19, Session 1: Timed for Asia/Pacific 7:00 - 8:30 CET (English):

https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZMsdemtgD0pHNxbvwO80oAMXoeut_3QVr81

January 19, Session 2: Timed for the Americas/Europe/Africa: 16.30 - 18:00 CET (English and French):

<https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZlqf-2vrD8rGNalcW8aZoSPfyRLagLTF24C>